

Title (en)

Apparatus for laying pipelines without excavation.

Title (de)

Yorrichtung zum grabenlosen Verlegen von Rohrleitungen.

Title (fr)

Dispositif pour la pose de conduites tubulaires sans excavation.

Publication

EP 0496981 A2 19920805 (DE)

Application

EP 91120644 A 19911130

Priority

DE 4042140 A 19901228

Abstract (en)

Apparatus for laying pipelines without excavation in earth which is not rocky, consisting of a drawn clearing head (1) with passage openings (8) for the earth and a follow-up pipe (12; 27; 28, 29; 38) connected to it. The clearing head preferably consists of a first pipe (2, 18) of smaller diameter and a concentric second pipe (3, 19) of larger diameter surrounding the first pipe (2, 18). The diameter of the second pipe (3, 19) corresponds to the diameter of the bore for the pipeline to be laid. The first pipe and the second pipe are connected to one another by at least three radially arranged webs (4, 20). A hauling rope running through a pilot bore (30) or a pneumatically driven percussion drilling device, which provide for the advance of the clearing head with the follow-up pipe, can be hung in the clearing head. <IMAGE>

Abstract (de)

Vorrichtung zum grabenlosen Verlegen von Rohrleitungen im nichtfelsigen Erdreich aus einem gezogenen Räumkopf (1) mit Durchtrittsöffnungen (8) für das Erdreich und einem damit verbundenen Nachziehrohr (12;27;28,29;38). Vorzugsweise besteht der Räumkopf aus einem ersten Rohr (2,18) kleineren Durchmessers und einem dieses umgebenden konzentrischen zweiten Rohres (3,19) größeren Durchmessers, der dem Durchmesser der Bohrung für die zu verlegende Rohrleitung entspricht. Das erste Rohr und das zweite Rohr sind durch mindestens drei radial angeordnete Stege (4,20) miteinander verbunden. In den Räumkopf kann ein durch eine Pilotbohrung (30) verlaufendes Zugseil oder ein pneumatisch getriebenes Rammbohrgerät eingehängt werden, die für den Vortrieb des Räumkopfes mit dem Nachziehrohr sorgen. <IMAGE>

IPC 1-7

E03F 3/06; E21B 7/20; E21B 7/26; E21B 7/28; E21B 17/02; F16L 1/00

IPC 8 full level

E21B 7/20 (2006.01); E21B 7/26 (2006.01); E21B 7/28 (2006.01); E21B 7/30 (2006.01); E21B 17/02 (2006.01)

CPC (source: EP US)

E21B 7/205 (2013.01 - EP US); E21B 7/28 (2013.01 - EP); E21B 7/30 (2013.01 - EP); E21B 17/02 (2013.01 - EP US)

Cited by

DE10297180B4; CN108590692A; DE19749007A1; DE19749007C2; FR2809449A1; US6644887B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0496981 A2 19920805; EP 0496981 A3 19921125; EP 0496981 B1 19950201; AT E118065 T1 19950215; DE 4042140 C1 19920213; DE 59104495 D1 19950316; DK 0496981 T3 19950626

DOCDB simple family (application)

EP 91120644 A 19911130; AT 91120644 T 19911130; DE 4042140 A 19901228; DE 59104495 T 19911130; DK 91120644 T 19911130